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ČESKO: Ostrava je region razovity, zpíval Jarek Nohavica. Svéráz pohraničních oblastí
Moravskoslezského kraje prý momentálně tvrdě pociťují hygienici a očkovací týmy, které se
snaží místní přimět k očkování a dodržování pravidel pandemie. Hlavní hygienička Pavla
Svrčinová, která sama předtím řídila ostravskou krajskou hygienu, vyprávěla dokonce o
házení kamenů na jednotky.

Očkovací strategie v pohraničních okresech je podle náměstkyně Martiny Koziar Vašákové náročný
úkol pro zkušeného epidemiologa. Hlavní hygienička Pavla Svrčinová, která do své funkce přišla
právě z takového regionu, pak dodala několik dramatických příběhů.

„Já jsem z kraje, kde to pohraničí je rezistentní nejvíce,“ připomněla v reakci na slova ministra
Vojtěcha, který předtím řekl, že Moravskoslezský kraj je dokonalou ukázkou, jak neproočkovanost
vede k udržování epidemie.

Podle Svrčinové hygienici v tomto kraji dělají co mohou. „Jezdíme za starosty, komunikujeme i v
jazyce který je těm lidem srozumitelný, neboť tam žije i vysoké procento osob polské národnosti.
Vyjíždí tam i mobilní očkovací týmy. Ale bohužel ne vždy jsou ty očkovací týmy přijímány dobře. Spíš
naopak. Poslední výjezd skončil házením kamenů na očkovací tým,“ vyprávěla.

Navíc prý do příhraničního regionu dojíždí řada lidí za prací z Polska nebo Slovenska, takže je složité
je vůbec zachytit. Krajská hygienická stanice se snaží vymyslet, co s tím, ale zatím se střídavými
úspěchy.

Podobně komplikovaná situace je prý i v příhraničních oblastech sousedního Olomouckého kraje. „Je
to oblast, která musí být zmapována ze strany krajské hygienické stanice,“ uzavřela svou zkušenost
hygienička.
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